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Rada obce v dubnu 2008 
Jiří Hahner,  Ing.František Nerad 

Organizační věci obce 
Činnost orgánů obce: 
V dubnu jsme se v Radě docela dost zapotili. Rada se sejde (uzávěrka příspěvků do Barňáku je 25 dne 
v měsíci a RO bude jednat ještě 28.4.) 3x a mezitím bylo 24.4. už 10-té zasedání zastupitelstva. 
Pokračuje stále anabáze prodejů majetku z areálu kasáren a privatizace bytů obce. Pokračuje dále 
příprava dalších aktivit a projektů – budování Muzea, budování informačního centra v bývalém PDA, 
poměrně náročná rekonstrukce radnice, pokračuje velmi náročná příprava podkladů pro zajištění 
dotací na investice, pokračuje vyjednávání s ministerstvem obrany o využívání některých okrajových 
částí vojenského újezdu ve prospěch obce. Je nutné říci, že velmi dobře fungují všechny komise.  
Aby toho nebylo málo, rozhodli jsme se pokusit se získat nějakou, Strašicím podobnou, obec v zemích 
EU na západ a na jih od našich hranic. Vymysleli jsme projekt Partnerství v EU a snažíme se najít 
obec, která je na tom stejně jako my, abychom získali jiný pohled na věci, které se jinde třeba řeší 
jinak a snadněji. Sami máme také určitě co nabídnout.  
 

 
 

Pro tuto aktivitu vznikl, jak se dnes moderně říká - projektový tým,  
který se bude společně s občanským sdružením Lva z Rožmitálu,  
snažit nějakou vhodnou obec vyhledat, dohodnout s ní vzájemné  
kontakty a spolupráci a získat od nich zkušenosti a názory na různé věci. V projektovém týmu jsou tito 
lidé:   
1) Jiří Hahner    - starosta 
2) Mgr. Jiří Kantor - radní, garant kontaktů se společností Lva z Rožmitálu 
3) Mgr. Pavla Hrazdilová - zastupitel obce, garant za školství a tělovýchovu, děti a mládež 
4) Mgr. Tomáš Makaj - kulturní pracovník, kulturně společenská oblast  
5) Jaroslava Janečková - velitel SDH, garant za oblast spolkové činnosti 
6) Jaromíra Humlová – bývalá ředitelka MŠ, garant za seniory 
7) Anna Bergmanová - podnikatelka, garant za podnikatelskou sféru  
8) Ing. František Nerad - místostarosta /organizační zajištění 
Zastupitelstvu dne 24.4.2008 jsme předložili tento polotovar projektu a požádali jej o jeho podporu.  
V dubnu také byly zahájeny práce na změn Územního plánu č. 5. Tato změna bude zaměřena na 
vzdálenější výhled obce a chtěli bychom obec více otevřít investicím, volnějšímu působení vlastníků a 
zvětšit zastavěné území obce. Budeme se snažit dořešit majetkoprávní vztahy k pozemkům a stavbám. 
Musíme vyřešit energetickou koncepci obce! 
 
Kasárna  
Zastupitelstvu byly předloženy k posouzení a rozhodnutí další prodeje objektů v bývalých kasárnách. 
V poslední době se ukazují velmi zajímavé věci. O některé objekty se dost zvýšil zájem, začínají se 
objevovat zájemci o pozemky, na kterých by se měly začít stavět nové výrobní budovy. Má to několik 
důvodů. Jedním ze základních  je určitě cena pozemků a budov. Není přehnaně vysoká, ale  není také 
nízká. Dalším důvodem je popularita obce. Naše účast i postavení v rámci Brdských obcí, naše 
webové stránky s otevřenou diskusí na obecním fóru, láká mnoho lidí a mnoho lidí nahlíží do naší 
nabídky.  
 



 
 
 
Třetím velmi silným faktorem jsou dvě realitní kanceláře, zajišťující prodej nemovitostí. Vše je           
o penězích a ten kdo by si myslel, že bychom ušetřili peníze, kdybychom si nemovitosti prodávali 
sami se mýlí. Platí přísloví: Dej a bude ti dáno, přej a bude ti přáno! Dalším významným faktorem je 
hledání koncepce obce.  Naším cílem je zajistit v obci koncepční energetickou stabilitu, přilákání 
zahraničního kapitálu  a zajištění velkého investora. Přiznáváme bez mučení, že v tom hrají dost 
velkou úlohu naše vazby do vyšší politiky a vztahy k různým lidem. Také otevřenost jednání               
a fungování radnice není nezanedbatelná. 
V dubnu by také měla být dodána urbanistická studie areálu bývalých kasáren.  
 
Komise pro veřejné zakázky: 
 Komise pro veřejné zakázky rozhodovala o několika dodavatelích. Jednak o další firmě, která pro nás 
má zajistit podklady a doklady pro dotace z Evropských fondů. Dále se rozhodovalo o developerovi, 
který má odkoupit stavební zónu v Koutě a zjistit infrastrukturu pro výstavbu rodinných domků v ní. 
Vybrala firmu, která bude opravovat veřejné osvětlení v obci. Chtěli bychom, aby letošní zima již 
nebyla černou noční můrou občanů, ale světlým bodem v obci v kterékoli době. 
Dále vybrala firmu na výrobu a montáž interiéru obřadní síně obce. Projednala také další výzvy 
k podání nabídek, jako firmu na projekt a inženýrskou činnost na výstavbu Muzea ve Strašicích, výzvu 
pro firmu na opravy místních komunikací, výzvu pro provozovatele restaurace v novém Kulturním 
domě obce – bývalém PDA. Připravujeme výběr projekční firmy na zpracování Projektu rozvoje 
zeleně v obci.  Některá zákoutí a volně rostoucí zeleň v obci již po odborných a zejména koncepčních 
zásazích přímo volají. Zahajujeme přípravu na výběr dodavatele druhé etapy skládky TKO. Zejména 
z důvodů nízké úrovně třídění odpadů se naše skládka plní velmi rychle. Komise také projednávala 
nezbytné kroky pro zateplení a rekonstrukci dalších dvou domů v sídlišti u pošty. 
 
 
Strašice a Armáda ČR 
Zahájili jsme na výzvu MO ČR vlastní přípravu na BAHNA 2008, která se budou konat 14.6.2008. 
Chtěli bychom, aby obec Strašice hrála v této akci významnější roli. Zavázali jsme se umístit v obci 
podstatnou část aut návštěvníků. MO ČR obci zaplatí nájem za pozemky zejména v kasárnách a bude 
se finančně podílet i na organizaci dopravní služby. Členem organizačního štábu Bahen se stal i velitel 
obecní policie Ing. Frajt a nemělo by již letos docházet k zahlcení obce auty. Dovolíme si ukázku ze 
zápisu z jednání: 
Starosta informoval o zahájení jednání  přípravného výboru na akci Bahna 2008. Dne 7.4. se bude 
konat porada na Bahnech. Měli by se zúčastnit Starosta a velitel OPS. 
Z prvních jednání vyplývá, že na obec bude přeneseno parkování účastníků a je na obci, jak jej 
zorganizuje. Bylo předběžně dohodnuto, jak by se parkoviště upravila. Organizačně zajistí OPS, bude 
však potřebovat dobrovolníky na řízení provozu. Bude nutné zahájit jednání s P ČR o uzavření silnice 
117/II - alespoň na dopoledne po dobu příjezdu a nasměrovat automobily na parkování v kasárnách   
a na tankovce. - Projedná Ing. Frajt. 
Bylo dohodnuto, že Spartak by byl schopen za úhradu dobrovolníky sehnat. Odhad ceny 20 000,-  Kč.  
Vznikla dohoda, že se nebude vybírat za parkování, ale MO uhradí obci peníze za pronájem ploch.     
Je nutné opravit komunikaci kolem kasáren. Zajistí radnice - nabídka pro firmu SILBA s.r.o. Plzeň.    
Je nutné dohodnout s MO dopravní značení a zajistit dopravní značky. 
MO požaduje po obci také ubytování studentů. F.Flemr předběžně projednal ubytování u Brigádníků, 
ale nevejdou se tam všichni. Možné je ubytování i v budově 11, ale nejsou již postele. Je třeba 
dohodnout, ubytování.   
 
 
 
 
 
 



 
 
Propagace obce o Bahnech: 
- Mgr. Makaj požaduje prostor pro stánek obce a chce ho mít spojený se stánkem IWEX  
- J. Hahner požádá o přenechání jedné vlajky NATO pro obec Strašice (vyvěšení na radnici) 
- Je třeba zajistit propustku pro auto obce na Bahna - zásobování a VIP 
 
Likvidace TKO - smlouva s Rumpoldem přímo. 
Likvidace odpadů z WC - smlouva se SoS s.r.o. - zajistí David Pliml 
Dovoz pitné vody. Už ne z kasáren, ale přímo z vodárny. Odkázat MO na Veolii - zajistí obec.  
Zahájení navážení techniky - 9. 6., ubytování  studentů 13.6.2008 
 

 
 
 
 



 
 

 
Vyhodnocení – informační zpráva za měsíc duben 2008 

Za měsíc duben řešila OPS tyto přestupky : 
Doprava – 17x přestupek – řešeno v BŘ 
                     4x – podání vysvětlení 
                     7x – oznámení spr.orgánu – odbor dopravy 
Veřejný pořádek  - 8 x přestupek z toho 3x černá skládka   
                                  2x – oznámení správnímu orgánu 
Občanské soužití  -3x přestupek 
                                   2x – oznámení spr.orgánu 
Proti majetku  -      4x přestupek – z toho 1x v řešení PČR 
OZV č.7              -      3x přestupek 
Řešení žádosti přestupkové komise Rokycany – 3x   
Řešení stížnosti občanů – 4x 
 
Vážení občané, 
V březnovém čísle jsem psal o bezplatné registraci jízdních kol u OPS z důvodu rychlejšího zjištění 
při krádeži. Můžete zaregistrovat nejenom nové,ale i starší kolo,ovšem musíte mít doklad o koupi. 
Nastalo jarní období a začíná sezona pro jízdu na kolech a proto je nutné, aby jste prověřili technický 
stav jízdních kol tak,aby splňovala podmínky  v provozu na pozemních komunikacích. Důležité je, 
aby rodiče mohli provést kontrolu kol jejich dětem a doplnit potřebné vybavení. Znovu dám článek 
ohledně novelizace zákona č.361/2000 Sb., protože se setkáváme, že po komunikacích jezdí děti, které 
porušují tento zákon.(chraňte jejich zdraví) . 
Od 1.7.2006 došlo k souvislosti s novelizací zákona č.361/2000 Sb. ke změnám týkající se 
cyklistů. Především vznikla cyklistům mladší 18 let povinnost použít za jízdy ochrannou přilbu 
schváleného typu a mít jí nasazenou a řádně připevněnou na hlavě. Cyklista je také povinen, 
stejně tak jako každý řidič, zkontrolovat si před jízdou své jízdní kolo, jeho vybavení (povinná 
výbava dle přílohy č.13. k vyhlášce č.341/2002 Sb. a odstranit zjištěné závady. 
  
Doprava 
Končí dvě výjimky pro přepravu dětí v autech 
Každé dítě už bude muset mít v automobilu svou autosedačku od 1.5.2008. Končí platnost dvou 
výjimek ,které dovolovaly přepravovat větší počet dětí bez autosedaček, např. do škol, nebo na 
sportovní akce a řidič mohl jet max. rychlostí 70 Km/hod. po dálnicích, nebo rychlostních 
komunikacích.Nově tedy znamená,že dítě,které měří nejvýše 150 cm a váží nejvíce 36 kg,bude muset 
být bezpodmínečně přepravováno v autosedačce.V případě,že tento výškový,či váhový rozdíl již 
přesáhne,musí se přepravovat pouze za použití bezpečnostních pásů,je-li jimi dané vozidlo vybaveno. 
Řidič taxi může dál vozit děti bez použití autosedačky,ale jen v obci a pouze na zadním sedadle. 
Obdobně to platí i pro přepravu dětí ve vozidlech bezpečnostních sborů,obecní policie,vozidlech 
požární ochrany či zdravotnické záchranné služby.V případě dětských pasažérů 
v autobusech,dítě,které je starší 3 let musí být připoutáno,pokud je autobus zádržným  bezpečnostním 
systémem vybaven. 
Proto je nezbytné ,aby si rodiče prostudovali pravidla a předešli tak případným postihům. 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
Veřejný pořádek 
Opět Vás chci ukázat ,jak umí žít a uklízet občané Strašic. Do sběrného dvora je to daleko, tak se 
vytváří další černé skládky. 
 

                          
  Kontejnery ve Dvoře                                                       U kasáren mezi hromadami suti. 

                         
  Budova Dukly                                                                 U vjezdu do kasáren 
Žádáme všechny občany o spolupráci s OPS.  Když uvidíte, že pachatelé vytváří černé skládky – 
ihned to oznamte, pokud Vám to není lhostejné, že z obce se stává smetiště. 
 
Majetková trestná činnost 
 Další úmyslnou škodou a to žhářství neznámým pachatelem,která vznikla dne 25.3.2008 
v odpoledních hodinách v budově Dukly , kde zasahovali hasiči. Dne 13.4.2008  neznámý pachatel 
násilně vnikl do prostoru Koupák a úmyslně způsobil škodu. Opakované úmyslné poškození střešního 
pláště na vodojemu a vzniku škody dne 15.4.2008  Dále dne 21.4.2008 v odpoledních hod. vznikl 
požár na bývalé trafostanici za starou kotelnou v kasárnách , kde opět zasahovali hasiči. Dne 
28.4.2008 v ranních hod. byla zjištěna úmyslná  škoda rozbitím skel na budově bývalého učebního 
bloku v kasárnách. Veškerá tato trestná činnost je stále v řešení a u všech případů je důvodné 
podezření na neznámého pachatele především na nezletilé a mladistvé. Tyto škody byly způsobeny 
úmyslně a vznikla tím škoda na majetku obce Strašice. Obecní policie Strašice žádá všechny svědky, 
kteří by mohli k uvedeným činům podat informace k rychlejšímu zjištění pachatelů. 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 

            
 Budova tzv.“Koupák“                                                      Budova šaten bývalé Dukly             

              
Bývalá trafostanice u staré kotelny.                              Budova bývalého uč.bloku v kasárnách. 
                                          
Beseda pro seniory 
V lednovém čísle Barňáku jsem psal,že budeme pro seniory pořádat besedu s OPS a to se zaměřením 
,jak se chránit před okradením,jak předcházet vzniku přepadení,jak se vyhnout podvodu,jak zabezpečit 
majetek a jak se chovat v silničním provozu.Tato beseda bude uskutečněna dne 28.5.2008 v 16.00 hod. 
a to v zasedací místnosti mateřské školy. 
Akce „Bahna 
Dne 14.6.2008 proběhne jako každý rok akce „Bahna“.S předstihem chci upozornit návštěvníky,       
že bude omezena doprava ve Strašicích a to z důvodu ,aby veškeré auta návštěvníků mohla být 
regulována pouze do záchytných parkovišť v kasárnách. Počítá se s návštěvností desítek tisíc a provoz 
bude v naší obci omezen.Především bude uzavřena silnice Dobřív – Strašice-křižovatka u Libuše 
(průjezdná pouze pro vozidla RZS,hasičů a policejních složek).Dále bude oboustraně zákaz stání       
po komunikaci od  křižovatky tanková cesta  Holoubkov   -směr křižovatka u Libuše-směr křižovatka 
u OÚ- směr kasárna a vjezd do kasáren u sběrného dvora až po novou kotelnu. Dále druhý směr         
od Dobříva u křižovatky Y – směr komunikace Huť až po křižovatku tankové cesty a dále komunikací 
do kasáren u nové kotelny. Ze záchytných parkovišť v kasárnách bude jezdit kyvadlová doprava        
na Bahna a budou rozvěšeny jízdní řády. Tato omezení budou realizována od 06.00 hod. dne 
14.6.2008 a budou kontrolována PČR, Vojenskou policií a Obecní policií.Na těchto komunikacích      
a křižovatkách bude pořadatelská služba s těmito složkami.Proto je nezbytně  nutné se řídit jejich 
pokyny,aby nedocházelo k postihům a k zamezení škod na majetku a zdraví osob.To znamená, že na 
akci „Bahna“ se dostanete pouze pěšky, nebo autobusem-  ne autem! Zároveň žádám všechny 
motoristy,aby mohly omezit provoz v obci a dbali na bezpečný provoz.O tomto omezení bude ještě 
veřejnost informována v denním tisku a rozhlasem. 
                                                                                                        Velitel Obecní policie Strašice 
                                                                                                                     Ing.Frajt Luboš   
  
 



 
ENERGETICKÁ   KONCEPCE  OBCE  STRAŠICE  

Ing. František Nerad – místostarosta 
 
    Obec Strašice má poměrně jednosměrně          
a nebezpečně zaměřenou energetickou politiku. 
Orientace na jediný ještě k tomu neobnovitelný 
zdroj tepla, je pro budoucí vývoj energetiky ve 
světě velmi, velmi nebezpečné a mnoho lidí nám 
radí abychom se pokusili o vznik 
kombinovaného energetického zdroje. 
V minulosti již zde bylo několik pokusů, ale 
žádný dosud nevyšel, takže výsledkem 
současného fungování obecní energetické 
koncepce je neustálý růst ceny tepla ve 
Strašicích. Je to celkem logický důsledek 
předchozího řízení a plánování energetiky v obci. 
                                                                                               foto F.Nerad - Mraky nad kasárny  
 Jednal jsem se zpracovatelem některých energetických podkladů pro obec a zeptal jsem se ho, proč 
nezapočítal do energetických zdrojů v obci kotelnu v kasárnách, případně její změnu na další 
obnovitelné palivo? Jaký s ní vlastně byl záměr? Podle jeho slov neměla prostě být, bez jakéhokoli 
zdůvodňování. 
    Energetická koncepce však není pouze o teple a jeho ceně, je také o úsporách energií a v  koncepci 
musí být zaneseny jak energetické zdroje a jejich zefektivňování, tak spotřebiče a jejich rekonstrukce 
pro zvýšení úspor. Současné znění energetického zákona a současné trendy energetické politiky 
Evropské unie podporují úspory a kombinaci zdrojů a příklon k obnovitelným zdrojům, zejména 
k těm, které jsou šetrné v životnímu prostředí a krajině. Je to zcela určitě problém, který nebude levný 
a nebude jednoduchý. Bude však v každém případě.  Právě zpracované  energetické audity na staré 
bytovky za radnicí ukazují, že ke snížení tepelných úniků z obecních budov  budeme potřebovat asi 
tak 50 - 60 mil. Kč. Ty lze získat buď z nájmů, nebo z nějakých dotací. Úvěry vypadají za současné 
situace docela špatně. Je také pravda, že zateplením domů a dalšími energetickými opatřeními lze 
podle auditů ušetřit miliony korun. Nicméně nejsou to všechny ty peníze potřebné na opravy a už 

vůbec ne hned v jednom nebo ve dvou létech.  
    Zájem o teplo v kasárnách vzrůstá každým dnem a docela 
s obavami sleduji, jak se blíží konec kapacity současné plynové 
kotelny v kasárnách a jak budeme příští rok místo oprav návsi opět 
investovat do topení v kasárnách. Jenže současný patnáctiletý úvěr 
na plynovou kotelnu je pro náš rozpočet poměrně velkým 
kamenem na pomyslné noze a rychle se blíží den, kdy budeme 
muset začít kotelnu rozšiřovat. Prodané budovy potřebují teplo, 
budujeme průmyslovou zónu a budou zde další budovy a budou 
potřebovat další teplo. Plynová kotelna provizorně nacpaná do 
výměníkové stanice začíná být malá a co z toho může vzniknout?  
Pravda, občan může podotknout: Ať si tam topí čím chtějí!  Ano, 
to je možné, ale pro přivedení plynu nebo postavení nových 
energetických zdrojů bude znamenat kopání do komunikací,  
stavební techniku v kasárnách a binec a binec, místo jednoduchého 
připojení na nějakou trubku, která už   v zemi leží a vlastně pomoc 
při splácení úvěru na kotelnu.  
Foto F. Nerad – energetická koncepce v ……..                                            

 
 
 
 
    



 
  
  Když mluvím o koncepci, mluvím o horizontu 20 let a ne co bude zítra. A koncepce říkám tomu,     
že za 20 let se nebude plynová kotelna bourat, ale rozšiřovat. Nám se stalo, že plynová kotelna po 
necelých dvou létech provozu začíná být malá, ale protože je v malé budově, musí se přestavovat dům. 
Plynová kotelna nemá ihned proveditelnou variantu, protože veškeré přívody od potenciálního 
záložního zdroje byly uřezány a zničeny. Je možné postavit vedle novou kotelnu na cokoli – biopaliva, 
uhlí, mazut a nebo klidně i tepelné čerpadlo. Jenže to není možné udělat hned, ale chce to delší čas      
a mělo to být v energetické koncepci. Pokud nějaká byla (myslím že byla, protože diskuse o pyrolíze 
v bývalé velké kotelně nasvědčovaly tomu, že se něco plánuje, ale veřejně se to příliš neprojednávalo) 
byla zrušena a nebo byla špatná, takže dnes stojíme před rozhodnutím, co udělat. Rozjet v kasárnách 
druhý velký zdroj tepla s jiným palivem, které by bylo variantou plynu a teplo vyvést až za plot 
bývalých kasáren, nebo začít posilovat dalšími zdroji tepla ty stávající zdroje. Už o tom uvažují 
v privatizovaných domech v bývalém vojenském sídlišti. Chtějí si, a rozumím tomu, vybudovat vedle 
domů druhé zdroje, které budou ovládat sami (např. tepelná čerpadla) tak, aby snížili svoji závislost na 
jediném zdroji tepla  z neobnovitelného druhu paliva a zlevnili si náklady na výrobu tepla. Jenže v tom 
sídlišti vznikly tři právní subjekty a aby to dělal každý je asi také hloupost. Pokud  by pro toto sídliště 
měl být druhý zdroj tepla efektivní, měl by být jeden a ne tři.  
   Ani na jednu variantu koncepce nemáme dost finančních zdrojů a budeme tedy muset ty finance 
začít hledat. Na tyto projekty jsou dotace, ale získat je znamená poměrně hodně práce a i dost peněz.  
Je pravda, že bytovky a kasárna jsou naším obecním majetkem a musíme se o něj starat. Je pravda, že 
jsme dostali kasárna zadarmo a prodejem majetku můžeme nějaké peníze získat. Je pravda, že 
energetika se neustále vyvíjí a teplo je stále dražší úměrně tomu, jak ubývá na zemi neobnovitelných 
zdrojů energií. Je pravda, že se s tím bude muset něco dělat. Co, tak o tom budeme postupně 
informovat.  
 
   

 
 

 
Provozovna Strašice, areál kasáren- otevřeno máme: Po-Pá 8:00-12:00 
13:00-17:00, Sobota 9:00- 12:00 hodin.  
Tel: 602 414 523, 602 208 996. 
Vykupujeme: veškerý železný šrot, železo litinu, měď, hliník, mosaz, zinek, 
olovo, nerez, kabely, elektronický odpad. Likvidace autovraků zdarma. 
www. plzenskyskart.cz 
 
 
Inzerce 

                         Prodám míchačku betonu 
                   Informace na telefonu:: 606 177 916 
 
 
 
 
 



 
 
 

Zajímavosti ze Základní školy Karla Vokáče Strašice 
 

Blahopřání ke Dni matek                                     
 
Moje milá maminko, 
ty má milá vzpomínko. 
 
Právě na Den matek, 
vypukne tu pěkný zmatek. 
 
A v ten matek den, 
splní se Ti sen. 
 
Tvé hebké ruce, 
pohladí mě hebce. 

 
 
Tobě milá matičko, 
já dávám tohle přáníčko. 
 
K Tobě vracím se zas, 
už těším se, 
jak uslyším Tvůj hlas. 
 
Těším se na Tebe zas a zas, 
až uvidím Tvou rozesmátou tvář. 
 
Karolína Bůchová, tř. 4.A 

 
 
Blahopřání ke Dni matek 
Mami, mami, matičko, 
chtěl bych Ti dát přáníčko. 
Přeji Ti vše nejlepší, 
Tvoje zdraví především. 
Hodně lásky, hodně zdraví, 
já dávám Ti tohle přání. 
 
David Horváth, tř. 4.A 
 
 
Hudební nástroje 
Dne 2. dubna 2008 se ve společenské místnosti rozeznělo hned několik hudebních nástrojů. Zahrál na 
ně a představil nám je pan Hrabě. Viděli jsme klarinet, elektrickou kytaru a japonský nástroj, který 
hraje i lidským hlasem, ale nemá jméno. Některé děti měly příležitost si na ně také zahrát. Dokonce 
jsme se dozvěděli, z jakého materiálu se vyrábí elektrická kytara. Vystoupení bylo určené pro žáky     
1. i 2. stupně.  

Mgr. Stanislava Kuťáková  
 
Hudební představení očima Denise Kamarýta ze 4.A 
Ve středu 2. 4. 2008 jsme šli s třídou na hudební představení do společenské místnosti v naší základní 
škole. Když jsme přišli, tak jsme si sedli na dobré místo, abychom dobře viděli a slyšeli. Byl tam pán, 
který sepisoval písně, hrál na různé hudební nástroje a uměl zahrát i rock-and-roll. 
Jako první nástroj nám ukázal elektrickou kytaru.Všichni jsme se těšili, že to bude nahlas. Nejdřív to 
dal potichu, pak to rozjel nahlas.Byl to opravdu zážitek. 
Druhý hudební nástroj byl saxofon. Začal na něj hrát i s hudebním doprovodem.Byl to krásný zvuk, 
který se mi moc líbil. Seznámil nás s tím, jak se hraje a udržuje saxofon. 
Na závěr nám ukázal elektrickou flétnu. Měla přes 2000 zvukových tónů a vyráběla ji jen firma           
v Japonsku. A když skončil, tak jsme mu všichni zatleskali. Myslím, že elektrická flétna byla to 
nejlepší, co nám předvedl. Moc se mi to vystoupení líbilo.  
 
 
 
 
 



 
 
 
Okresní kolo fyzikální olympiády 
Dne 2. dubna 2008 se konalo v Rokycanech okresní kolo 49. ročníku fyzikální olympiády. Naši školu 
reprezentovali v kategorii 8. tříd tito žáci: Jakub Volák /8.B/, Marek Chmiel /8.B/, Lucie Bertóková 
/8.A/ a benjamínek ze 7.A třídy Daniel Kratochvíl. V silné konkurenci žáků z gymnázia a ostatních 
rokycanských škol se umístil nejlépe Jakub Volák na 8. místě. Gratulujeme! Dále stojí za zmínku, že 
na 1. místě se umístil Jaroslav Dragoun a na 2. místě Milan Davídek (oba bývalí žáci naší školy – do 
září 2007). I jim gratulujeme. 
Pro zajímavost uvádím jeden příklad, který při soutěži museli žáci řešit. 
Elektrická vlaková souprava o délce 150m vyjíždí ze stanice tak, že se její rychlost zvětšuje lineárně    
s časem, tj. v´= a t, kde a je vhodná konstanta /nazveme ji akcelerace=zrychlení/. Po době 60 s získal 
vlak rychlost 54 km/h přesně v okamžiku, kdy čelo vlakové soupravy začalo vjíždět do tunelu o délce 
600 m. Tunelem projíždí vlak rovnoměrným pohybem. Když zadní část posledního vagónu právě 
opustila tunel, začal strojvůdce brzdit, rychlost vlaku se snižovala lineárně s časem a po době 2,5 min 
se vlak zastavil v následující stanici. Při řešení sledujte čelo vlakové soupravy. 
a/ Jak dlouho projížděla vlaková souprava tunelem? 
b/ Jak dlouho projížděla vlaková souprava kolem železničáře, který stál uprostřed tunelu? 
c/ Nakresli graf rychlosti vlakové soupravy jako funkce času, v = f(t). 
d/ Jak se stanoví dráhové úseky , v nichž se vlaková souprava rozjíždí a zastavuje? Urči je. 
e/ Jaká je vzdálenost mezi startem a místem zastavení vlakové soupravy? 
 

 
Hedvábný šátek 
Žáci 6.A, 5.B a 4.A se sešli v pracovní 
dílně.Naším úkolem bylo vyrobit barevný 
hedvábný šátek. Bílý šátek jsme namočili do 
vody, lehce vyždímali a zmuchlali. Vybrali jsme 
si dvě barvy (ne zelenou a žlutou) a štětcem 
jsme je na mokrý šátek nanášeli. Když byl šátek 
barevný, posypali jsme ho solí a nechali 
uschnout. Za dva dny jsme šátek vyklepali nad 
umyvadlem a poskládali do sáčku jako dárek. 
Myslím, že se mi práce povedla.  
                                                 Huy – 4.A 
 

Barevné hedvábí bude pro mnohé maminky překvapením k jejich svátku. 
 
Budeme příští rok spolužáci? 
V pátek 11.4. 2008 se stejně jako v loňském roce konal na naší škole projektový den „Budeme příští 
rok spolužáci“. 
Zúčastnili se ho žáci pátých tříd a jako hosté byli pozváni žáci pátých ročníků ze ZŠ Dobřív                 
a Cheznovice, kteří od září nastoupí na naši školu. Děti byly rozděleny do čtyř skupin a postupně se 
během dne střídaly v jednotlivých dílnách, které pro ně byly připraveny. Byly to dílny: tvořivá, 
tělovýchovná, matematická a dílna informatiky. 
Cílem tohoto projektu bylo zapojit žáky z dobřívské a cheznovické školy do našich třídních kolektivů, 
aby se mohli seznámit se svými budoucími spolužáky a navázat nová přátelství. Projektový den jim 
měl umožnit také prohlédnout si naši školu, aby v září mohli zahájit školní rok bez trémy a stresu        
z nového prostředí a nových lidí. 
Myslím, že to byl den pro děti velmi zajímavý a, podle hodnocení žáků, splnil své poslání. 

Ing. Věra Šafránková 
 
 
 



 
Přespolní běh 
V páteční poledne se 25. dubna konalo v Rokycanech okresní kolo v přespolním běhu. Zúčastnili se ho 
také nejlepší běžci a běžkyně naší školy. Počasí nám moc nepřálo a stále lehce mrholilo, čemuž také 
odpovídal terén trati, který byl blátivý a kluzký. Přesto všechno žáci naší školy bojovali opravdu 
statečně. Na skvělém prvním místě v kategorii starších žáků doběhl Milan Gi ňa z 9.B a na neméně 
nádherném druhém místě doběhla v kategorii starších žákyň Daniela Tovarová ze 7.A. Ani ostatní 
reprezentanti strašické školy nám neudělali ostudu a umístili se převážně v první polovině startovního 
pole, rychlé nohy tedy také mají – Tereza Šlapáková z 5.B, Pavel Čermák a Kristýna Furišová z 6.A, 
Jirka Florián ze 7.A, Annete Belušková z 8.A a Radek Vacek z 9.B. Všem žákům děkujeme                
za reprezentaci a přejeme jim spoustu dalších sportovních úspěchů. 
                               Mgr. Pavla Hrazdilová 
Beseda s knihou 

 

 

Dne 22. dubna 2008 usedli žáci ZŠ KV Strašice do 
společenské místnosti. Uvítal je zde spisovatel a ilustrátor 
Vojtěch Jurík. Představil jim několik nových knih, přečetl 
jim 1 pohádku, kterou si sami vybrali. Přítomna byla             
i pohádková babička, která rovněž přečetla 1 pohádku. Žáci 
se také dozvěděli o muzeu strašidlech, které se nachází        
v Plzni. Na závěr se žáci mohli zeptat na vše, co je napadlo, 
a prohlédnout si knihy. 
 

Dějepisná exkurze do Plzně 
Žáci osmých tříd navštívili se svými učiteli dějepisu Mgr. Brejchovou a Mgr. Paulovou  výstavu 
„Projekt vagón“, která putovala po kolejích a železničních nádražích dvanácti měst ČR. Projekt, který 
organizovalo Múzeum Slovenského národného povstania v Banskej Bystrici spolu se Slovensko-
českým klubem v Praze, byl zaměřen na problematiku holocaustu a připomenutí 66.výročí začátku 
deportací slovenských Židů a Romů do koncentračních táborů. 
Výstava byla situovaná do dvou železničních vozů, používaných pro deportace. V prvním expozičním 
voze se nacházela výstava s lektorským výkladem. Ve druhém pocitovém voze  se promítal 
čtvrthodinový film s autentickými výpovědmi svědků, kteří přežili.  
Vagóny vypovídaly o nelidských podmínkách transportů. Lidé ve vagónech měli k dispozici pouze 
dvě vědra. Jedno s vodou, to druhé pro osobní potřebu. Pomoc ve formě jídla nebo vody byla trestána 
smrtí. Tento projekt si kladl za cíl oslovit především mladou generaci,  
která o problematice holocaustu často ví jen málo. 
V další části exkurze žáci navštívili Západočeské muzeum v Plzni. 
 
Strašičtí navštívili Vagón plný holocaustu 
Ve čtvrtek 10. dubna se osmáci a někteří deváťáci sešli před naší strašickou školičkou, aby se mohli 
společně s učiteli dějepisu vydat do Plzně. 
Tam jsme navštívili projekt Vagón, ve kterém jsme se dozvěděli o holocaustu. Napřed jsme si od dvou 
pánů poslechli stručné převyprávění událostí, které holocaustu předcházely, ale i něco o jeho průběhu. 
Mezitím jsme měli šanci prohlédnout si plakáty, které byly ve vagónu vyvěšené. Na nich byly vepsané 
vzpomínky lidí, kteří holocaust přežili. Hned potom jsme společně shlédli krátký dokumentární film    
a musím přiznat, že ten mi téměř vehnal slzy do očí. Ve stejném vagónu byly také figuríny Židů          
v dobovém oblečení. 
Poté jsme zavítali do Západočeského muzea. Navštívili jsme tři expozice. V první byly vystavené 
porcelánové nádoby a jiné předměty, které byly velice pěkné. Ve druhé jsme poznali některé zbraně    
z období třicetileté války a poslední expozice se věnovala nejnovější encyklopedii českých dějin, která 
se mohla v muzeu i zakoupit. 
Exkurze se velice zdařila. Myslím, že všem se v Plzni líbilo a že se všichni už těší na nějakou další. 
                                                                                                                       Petra Stenzelová z tř. 8.B 
 



 
 
 
Čím ještě žila naše základní škola v měsíci dubnu? 
 

� zúčastnili jsme se okresního kola biologické olympiády, 
� naši žáci reprezentovali školu v malé kopané v Rokycanech, 
� okrskové kolo ve vybíjené v Hrádku proběhlo za účasti našich žáků 
� žáci sedmých a osmých tříd vyslechli přednášku velitele Obecní policie o neonacismu, hracích 

automatech a některých kapitolách ze zákona o přestupcích, 
� zúčastnili jsme se oblastního kola soutěže hlídek mladých zdravotníků. 

 
 
 
Fotografie, která souvisí s vyučovacím 
předmětem PRVOUKA – je z besedy v rámci 
celoročního projektu Prevence kriminality      
s panem Pavlem Beránkem z MP Plzeň. 
Tato beseda byla určena pro celý první ročník.  
 
 
 
 
Příspěvky sestavila  
                    Mgr. Zdeňka Drahokoupilová 
 
 

 
 
Okénko do přírody 
 
 Paní Senčáková je náruživá houbařka a tak nám přinesla svůj první jarní úlovek ( na snímku).  
 
SMRŽ POLOVOLNÝ   

Klobouk je vysoký 20-50 mm a široký 15-35 mm, ostře kuželovitý, 
olivově nebo žlutě hnědý, s podélnými ostrými žebry, která jsou 
tmavohnědá až hnědočerná s nižšími příčnými žilkami, jež utvářejí 
nepravidelné, různě hluboké, podélné jamky a důlky. Okraj klobouku je 
u třené až téměř do poloviny volný - převislý (odtud jméno polovolný). 
Celá houba včetně klobouku je dutá. Třen je vysoký 30-60 mm, tlustý 
15-20 mm, válcovitý, dolů mírně ztlustělý.  

Roste v dubnu až květnu v teplých listnatých hájích, v zahradách            
a sadech. není hojný. Podobá se značně kačence české. Je jedlý, 
použitelný do pokrmů i ke konzervaci. 

 

 

 
 
 



 
 
 
 
Mateřská škola a něco navíc? 
 
      Rozsah rozvoje osobnosti předškolního dítěte máme daný našimi učebními osnovami. Jakým 
způsobem se témat a úkolů zhostíme záleží na tvořivosti a odbornosti učitelek .V některých případech 
je však ještě nutná finanční účast rodičů. Dovolte mi, vážení čtenáři, abych vás seznámila s činnostmi, 
které z těch běžných tak trochu vybočují. 
 Patnáct dětí absolvovalo deset lekcí plaveckého výcviku v rokycanském bazénu. O jeho prostředí        
a přístupu plavčíků lze hovořit jen v superlativech. Jediným negativem jsou vysoké náklady na 
dopravu. 
Děti ze třídy Sluníček poznávají důkladněji přírodu kolem nás v úterý odpoledne. Odpočinek na 
lehátku rády vymění za pozorování živočichů: ptáků a hmyzu. K oblíbeným aktivitám patří 
experimentální činnosti s lupou a dalekohledem, pěstební pokusy a prozkoumávání rostlin ve všech 
jejich podobách. V zimě děti zakládaly do krmelce a na jaře uklízely zahradu školky. Přátelství 
navázaly s přírodovědným kroužkem ZŠ,  kdy si při jedné z návštěv odnesly dárek – rostlinu 
kávovníku. S oblibou se účastní soutěží a kvízů o přírodě a životním prostředí. 
Ve druhém pololetí letošního školního roku začaly pondělky s angličtinou. Formou her a písniček      
se nejstarší děti učí používat výrazy z okruhů: zdvořilostní fráze, moje rodina, barvy, označení počtu    
a velikosti a pojmenování zvířat. 
Pro sedm nejmladších předškoláků jsme na čtyři měsíce připravili specielní metodu přípravy na vstup 
do 1.třídy ZŠ: Dobrý start. Pomocí jednoduchých říkadel a národních písniček si děti intenzivně 
procvičují motorické dovednosti. Také se učí synchronizovat pohyb ruky se sluchovým vjemem          
a zrakovou kontrolou. 
 Při středečním kreativním tvoření mají malí umělci možnost pracovat nejen klasickým způsobem: 
kresba, malba, modelování, vystřihování a lepení, ale hlavně se seznamují s novými materály 
vznikajícími díky novým technologiím. Horkou novinkou je zpracování obarveného kukuřičného 
popkornu. Jeho granule se po namočení spojují do libovolných tvarů. Hotové kompozice lahodí nejen 
oku, ale i čichu. Provoní totiž celou pracovní dílnu. 
 Vedení Základní školy K. Vokáče umožnilo třídám Sluníček a Koťat absolvovat s ing. Pospíšilem 
deset vyučovacích hodin v počítačové učebně. Každé z dětí mělo pro sebe počítač s nastaveným 
internetovým programem Alík. Vlastní činnosti si děti vybíraly podle zájmu, dovednosti a schopností. 
Ti, co se teprve učili pohybovat myší, volili vybarvování omalovánek. Zdatnější děti zaujalo skládání 
obrázků a různé druhy pexesa. Třetí skupinu tvořili „ hekři“, pro které nejsou počítačové hry nic 

nového. 
 Každý čtvrtek odpoledne se v tělocvičně schází 
skupina děvčátek. Převléknou se do šálů a šátků 
ozdobených penízky. Za zvuků orientální hudby 
pohybem těla penízky rozechví a rozezní. Této 
dovednosti a kultivivanému pohybu holčičky učí paní 
L. Červenková. Nejmladší tanečnici Mirečce 
Sazimové jsou teprve čtyři roky. 
 Pro ty, kteří upřednostňují dynamický pohyb máme 
příslib konání sportovních her – malé olympiády.    
Ve spolupráci s MŠ Cheznovice plánujeme realizaci 
na zahradě naší školky v měsíci červnu.    

Ukázka z dubnové výstavy „ Má nejmilejší kniha“ 
                                                                                                                                        Irena Pešťáková 
 
 
 
 
 



 
 

   Jarní burza  

          
   Dětského oblečení, obuvi a sportovních potřeb 
 
Kde: v budově MŠ ( vedle knihovny) 
 
Kdy:  12. a 13. května 2008 
 
12. května- od 15.00 hod. do 18.00 hod.- odběr nabízeného zboží 
 
13. května- od 14.00 hod do 17.30 hod.- prodej zboží 
                    od 18.00 hod. do 19.00 hod.- výdej peněz a vrácení 
                                                                               neprodaného zboží   
   
 
                           Manipulační poplatek – 2,-Kč/ kus                     

 
 
 



 
 
 
 
 
 
             Trocha  zamyšlení nad významem slov a výkladu jejich významu. 
 
                                                    Ing. František Nerad  
 
     Když se napíše v jakékoli souvislosti slovo „místní“  – znamená to pro mne místní, strašický, 
obecní, na návsi, Ve Dvoře, na Škvárovně, v kasárnách, na Koupáku.  
Například hned § 1 zákona o obcích říká, co je to „místní“: 
 Obec je základním územním samosprávným spole čenstvím ob čanů; tvo ří 
územní celek, který je vymezen hranicí území obce. 
    Řekl bych tedy z logiky věci, že místní ve významu obce je to, co je uvnitř těch hranic.  
    
     Když se napíší slova „v samostatné působnosti“ – znamená to pro různé lidi různé věci. Když to 
nevím, podívám se do zákona o obcích a tam si přečtu, co ta slova znamenají. Uvnitř těch hranic má 
obec kompetence, které jí zákon přisoudil v rámci tzv. „samostatné působnosti“. Co to je určuje Hlava 
II -  Díl 1 -  § 35  zákona o obcích: 
 
 (1) Do samostatné p ůsobnosti obce pat ří spravování záležitostí, které jsou 
v zájmu obce a jejích ob čanů, pokud nejsou sv ěřeny zákonem kraj ům11) nebo pokud 
nejde o výkon p řenesené p ůsobnosti, a dále záležitosti, které do samostatné 
působnosti obce sv ěří zvláštní zákon. 
 
 (2) Do samostatné p ůsobnosti obce pat ří zejména záležitosti uvedené v § 84, 85 
a 102, s výjimkou vydávání na řízení obce. Obec v samostatné p ůsobnosti ve svém 
územním obvodu dále pe čuje v souladu s místními p ředpoklady a s místními 
zvyklostmi o vytvá ření podmínek pro rozvoj sociální pé če a pro uspokojování pot řeb 
svých ob čanů. Jde p ředevším o uspokojování pot řeby bydlení, ochrany a rozvoje 
zdraví, dopravy a spoj ů, pot řeby informací, výchovy a vzd ělávání, celkového 
kulturního rozvoje a ochrany ve řejného po řádku. 
V §§ 84 a 85 jsou povinnosti Zastupitelstva obce a v § 102 jsou povinnosti Rady obce, kterými jsou 
povinny se orgány obce řídit. Měly by se tím řídit, protože to zastupitelé, kteří orgány vytvářejí, slíbili 
při nástupu do funkcí ve veřejném slibu. Abych nebyl obviněn ze zadržování informací, tedy § 84 zní: 
 
(2) Zastupitelstvu obce je vyhrazeno 
a) schvalovat program rozvoje územního obvodu obce, 
b) schvalovat územní plán obce a regulační plán28) a vyhlašovat jejich závazné části obecně 

závaznou vyhláškou, 
c) schvalovat rozpočet obce a závěrečný účet obce, 
d) zřizovat trvalé a dočasné peněžní fondy obce, 
e) zřizovat a rušit příspěvkové organizace a organizační složky obce, schvalovat jejich 

zřizovací listiny, 
f) schvalovat zakladatelskou listinu, zakladatelskou smlouvu, společenskou smlouvu29) 

a stanovy obchodních společností a dalších právnických osob, které obec hodlá založit, 
a rozhodovat o účasti obce v již založených právnických osobách, 

g) delegovat zástupce obce, s výjimkou § 102 odst. 2 písm. c), na valnou hromadu 
obchodních společností, v nichž má obec majetkovou účast, 

 
 



 
h) navrhovat zástupce obce do ostatních orgánů obchodních společností, v nichž má obec 

majetkovou účast, a navrhovat jejich odvolání, 
i) vydávat obecně závazné vyhlášky obce, 
j) rozhodovat o vyhlášení místního referenda, 
k) navrhovat změny katastrálních území uvnitř obce, schvalovat dohody o změně hranic 

obce a o slučování obcí, 
l) volit starostu, místostarosty a další členy rady obce (radní) a odvolávat je z funkce, 

stanovit počet členů rady obce, jakož i počet dlouhodobě uvolněných členů tohoto 
zastupitelstva, zřizovat a zrušovat výbory, volit jejich předsedy a další členy a odvolávat 
je z funkce, 

m) stanovit výši odměn neuvolněným členům zastupitelstva obce, 
n) stanovit výši osobních a věcných výdajů na činnost obecního úřadu a zvláštních orgánů 

obce; jde-li o výdaje na výkon přenesené působnosti, je vázáno stanoviskem okresního 
úřadu, 

o) zřizovat a zrušovat obecní policii, 
p) rozhodovat o spolupráci obce s jinými obcemi a o formě této spolupráce, 
r) rozhodovat o zřízení a názvech částí obce, o názvech ulic a dalších veřejných prostranství, 
s) udělovat a odnímat čestné občanství obce a ceny obce, 
t) plnit další úkoly stanovené tímto nebo zvláštním zákonem. 
V § 85 jsou vyjmenovány ekonomicko-hospodářské povinnosti Zastupitelstva. Rada obce má práva 
dost okleštěná a je jen výkonným orgánem. 
        
     Paní Mgr, Paulová v minulém Barňáku tvrdila, že jsem účelový demagog a pletichář protože jsem 
napsal, že jediné referendum, které se v obci udělalo, bylo na politickou objednávku. Tvrdí, že to není 
pravda a že žádná politická objednávka nebyla. Já naopak s podporou výše uvedených citací ze zákona 
o obcích tvrdím, že se hluboce, ale hodně hluboce mýlí, protože otázka, na kterou občané odpovídali    
v referendu nikdy nebyla vhodná pro místní referendum v rámci možných nástrojů samostatné 
působnosti definovaných v zákoně o obcích. Kdyby bývalo referendum prošlo, požádali bychom 
přípravný výbor o seznam těch  „zákonných opatření v rámci samostatné působnosti“ a docela dost 
bych se asi bavil jak se přípravný výbor nad tím seznamem potí a nic nevypotí. Možná pořádání 
demonstrací, což je také zákonný prostředek, nicméně dost sporný. Přivazovat se ke stromům, vratům 
a jinak demonstrovat občané mohou, ale obec ….? 
Lze připustit, že v jiné oblasti žití v demokratickém státě radar problém může být a dovolím si tvrdit, 
že zejména ve dvou: a) ve vojenské; za b) v politické   
 
    Tato otázka nikdy neměla být položena v místním referendu. Netvrdím, že nemůže být položena, ale 
rozhodně ne v obci. Ta otázka, z pohledu zákona o obcích, totiž byl největší nesplnitelný nesmyl, který 
jsem kdy četl. Pro osvěžení paměti cituji: 
 

      „Má obec Strašice při výkonu své samostatné působnosti podniknout veškerá zákonná 
opatření k tomu, aby zamezila výstavbě radarové základny Spojených států amerických na 

území Vojenského výcvikového prostoru Brdy?“ 
 
     Tvrdím,  že obec  při výkonu „své samostatné působnosti“ nemá v zákoně žádnou možnost zamezit 
jakékoli výstavbě na katastru jiného vlastníka. Tím vlastníkem je Český stát, který spravuje Česká 
vláda. Prostě blbá otázka. Jo, kdyby se měla základna stavět uvnitř katastrálního území obce Strašice, 
pak to je jiná pohádka a pak je „místní referendum“ jednoznačně nástrojem na získání pokynů občanů, 
jak se mají jejich orgány chovat a referendum je legitimním nástrojem.  
 
 
 
 
 



 
 
Dokonce si dovolím tvrdit, že bychom to referendum asi vypsali sami. Jenže území Vojenského 
újezdu Brdy je územím, kde „samostatná působnost“ jakékoli obce je „brd“ platná, protože tam prostě 
neplatí a nepůsobí. Vojenské újezdy jsou sice jakési „obce“, ale platí v nich poněkud jiná ustanovení, 
než v obcích, které se řídí zákonem 128/2000 Sb.  
      Osobně velmi podporuji, aby v tomto státě mohli mít občané své vlastní názory a budu za to 
bojovat kdykoli a kdekoli. Ale radar je politické téma a nikoli téma samostatné působnosti obcí. Dělat 
referendum na takto položenou otázku byl vyložený nesmysl. Toto referendum prostě, podle mne, byla 
politická akce. Zda bylo na objednávku od jinud a nebo na ni přišel přípravný výbor, je zbytečné dnes 
řešit. Žádných jednání přípravného výboru jsem se nezúčastnil, takže nebudu tvrdit, kdo je demagog. 
Docela by mě ale zajímalo, koho ta pitomost napadla. Je také pravda, že tato otázka byla položena i 
v jiných obcích, takže lze stěží uvěřit tomu, že různé občany v různých obcích napadla tatáž otázka 
zcela spontánně. Pokud někoho napadla ve Strašicích a byl to „strašický originál“, pak ji odtud někdo 
exportoval a politická objednávka byla z jiných obcí. Ten kdo tuto nesmyslnou otázku šířil je 
demagog. 
      Paní Magistro, obhajujete dost špatně neobhajitelné věci, ale na rozdíl od Vás, já o Vás nenapíši, 
že jste demagog a pletichář. Vaše tvrzení v minulém Barňáku je pro mě dokladem toho, že vycházíte 
z pocitů a já je chápu. Ale zákonu o obcích moc nerozumíte, že?  
 
 
 
 
                                                Místní referendum 
 
K článku v Barňáku duben 2008- s. Paulová 
 
Můj dozvuk je také jasný, nejsem proti radaru- ani ho nemusím mít. V referendu nebyla otázka 
pro občany, které to nezajímá. Mimochodem, mě stačí ten stávající , mírový, který mi září už 
léta přímo do oken. 
 Není přeci žádnou hanbou uznat předs. Paroubkovi, že v předstihu poznal nebezpečí útoků                
na Evropu a začal o radaru neodkladně jednat. Zřejmě se opět vracíme k Mnichovu a do 
třicátých let. Staletí nehrají žádnou roli. Tehdy také existovala pacifistická hnutí, a stejně 
podvržená, která dosáhla kýženého opaku svých prohlášení. Stejně tak selhala společnost 
národů v Ženevě, jako dnešní OSN ( založená pouze pro výkrm ratlíků). 
 Letec Peřina prohlásil, že kdyby mocnosti zarazily Hitlera, tak k válce nemuselo dojít. Možná se 
mýlí. Vždy to vyvrcholilo expanzí diktátorských režimů 
a končilo válkou ( a zabíjením „ nevinných Němců“. 
Snad se už od nás dočkají odškodnění). Evropa se ani 
bránit nechtěla- všichni prohlašovali, že nejsou 
vyzbrojeni. To byl pouze útočník- Hitler. A u nás se 
také pracovalo pro Hitlera. Stalin byl ještě Hitler ův 
spojenec a proto při mobilizaci nabádalo Rudé právo:   
„ D ělníci, nerukujte na vojnu, je to válka imperialistická, 
která se vás netýká. Český dělník nepůjde bojovat proti 
německému.“ Ale těm německým to zapomněli sdělit. 
Stejně postupovali ve Francii soudruzi, bránící 
Maginotovu linii.   
 A nebyl to jen sen o válce? Vždyť jeden pán s deštníkem nám přece všem nakonec zachránil 
mír. Snad až s. Paulová přestane poslouchat našeptávače, sama si také něco přečte o událostech, 
které se staly. 
 
 
 



 
 
 
  
A protože Evropa je opět zasažena červeným morem a bránit se nechce, nemá smysl, aby se tu 
americká vojska vyloďovala potřetí a zachraňovala ji opět před její tupostí. Bylo nám dobře 
v Gulagu – a bude zase. 
Hesla pacifistů jsou stále opisována od velkého učitele z třicátých let „ Nemáme nic proti 
americkému lidu, pouze proti americké vládě a jejímu arogantnímu, neopodstatněnému vměšování 
do záležitostí jiných národů. Prezidentova politika je v rozporu s vůlí lidu, svět nepotřebuje žádného 
četníka, svět si vytváří svůj vlastní a nový řád…“ Ano, uhádli jste! Völkischer Beobachter              
a Dr. Göbbels. Proč vnucují někomu obranu. Mohou počkat v záloze a potom je požádáme a vše 
si zaplatíme. ( Pokud bude čas. A také se platí více vlastní krví.) 
 J.A. Komenský: „Hlupák když svou kaši má- málo dobra vlasti dbá“. 
 
Duben 2008                                                                                                          Ing. Jan Krofta  
 
 
 
Malá vzpomínka 
 
 Vážení čtenáři, 
    před deseti lety jsem napsal rozsáhlý článek do „Barňáku“ o panu 
prof. Antonínu Modrovi, bylo to k 100 výročí od jeho narození              
( 17. května 1898). O té doby uplynulo opět deset let a já si dovoluji 
připomenout 110 výročí od narození a 25 let od jeho úmrtí                     
( 22.4.1983). 
 Jenom pro připomínku a krátce o jeho životě, díle a práci. Antonín 
Modr pocházel ze Strašic z početné rodiny pěti dětí, učil se ve strašické 
továrně zámečníkem, odtud odešel jako elév ( učedník) do vojenské 
hudby v Rovesetu a Rimské Soboty, prošel i některá bojiště první 
světové války. Teprve v 21 letech nastoupil jako žák na pražskou 
konzervatoř, kde studoval housle u  R.Reissiga a skladbu u Josefa 
Suka. 
 Později již jako profesor konzervatoře učil hudební teorii, hře na 
kytaru a staré hudební nástroje. Napsal řadu knih o harmonii a různých 
učebnic, zvláště kniha „Hudební nástroje“ je vynikající  a pro svoji 
hodnotu byla několikráte znovu vydána. Je autorem mnoha hudebních kompozic všech žánrů, 
koncerty pro housle , violu, varhany, kvarteta, sbory, symfonie a další. Byl všestranný praktik, jeho 
kompozice vycházely ze školy Antonína Dvořáka a Josefa Suka. 
 Collegium musicum Strašice pod vedením  V. Hájka zahrálo na koncertě 29. září 2007 v kostele sv. 
Vavřince jeho hudební skladbu  „ Zpěv mučedníků“,  kterou zkomponoval za okupace na text Karla 
Vokáče. Stále je potřeba si pana profesora Antonína Modra připomínat a tato malá vzpomínka na něho 
je proto, aby naše mladá generace o něm věděla, že to byl významný občan Strašic, který v hudbě něco 
znamenal. 
 Jsem velice rád, že  jej mohu tímto malým článkem opět trochu připomenout a zavzpomínat si na 
něho. Často jsem se s ním setkával a jeho zásluhou jsem se stal i profesionálním hudebníkem. Díky 
tomu na pana profesora nikdy nezapomenu. 
                                                                                                                               František Zelenka 
 
 
 
 
 



 
                                            Konference „MOSTY  PLZEŇSKÉHO  KRAJE“ - ABF a.s. 

Ing. František Nerad – autorizovaný inženýr 
 
Termín: 27.3.2008 
Místo: Plzeň – u příležitosti výstavy For Arch Plzeň 
 
      Ne v každé obci může být postaven Karlův most, zvláště na Plzeňsku. Mosty mohou být honosné, 
mohou být krásné, ale vždy slouží ke spojování lidí s lidmi. V každé, i té nejmenší obci, zpravidla 
bývá alespoň jeden most nebo můstek, bez kterého tato obec nemůže normálně fungovat. Je bezesporu 
pravda, že Karlův most budí pozornost milionů lidí z celého světa a je také pravda, že mostek v Horní 
Dolní zpravidla nebudí pozornost ani těch, kteří ho k životu nutně potřebují. Mnozí obyvatelé obcí       
a měst zpravidla vědí o Karlově mostě víc, než o „svém“ mostě u nich ve vesnici. A tady nastává 
problém. Většina lidí, včetně těch za majetek obce odpovědných, zpravidla neví, co si s mostem počít, 
nezná normy a potřebné předpisy, které ukládají, nařizují, doporučují, jak se o most starat, jak jej 
opravovat, aby sloužil co nejdéle. Lidé v těchto obcích si zpravidla mostu ve své obci všimnou, když 
ho odnese velká voda do sousední vesnice. Druhou otázkou jsou peníze pro tyto stavby. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                                                                                     P 
 
 
Strašice – bývalý most Padrťský potok - 2006 příčina destrukce mostu - 2006 
 
 
 
Při téže povodni 2006 stejný potok, 
ale most v Rokycanech o 12 km  
dále po proudu. Sem již stromy  
strhané na březích v Brdech  
nedoplují, takže průběh povodně 
je méně nebezpečný a má menší  
důsledky.  
 
Technický stav mostů a mostků na 
místních komunikacích v obcích  
     Vlastníky mostů jsou jednak obce a 
města, protože místní komunikace, na 
kterých jsou některé z nich postaveny je 
mají od roku 1991 ve svých seznamech 
v inventurách majetku. Vlastníky 
některých mostů jsou také od roku 2000 Kraje. Je nutné si položit otázku, zda toto vlastnictví je v nové 
době, v nových vlastnických vztazích po listopadu 1989 v pořádku, nebo zda by nebylo vhodnější 
s tím ještě něco udělat. Osobně se přikláním k názoru, že je nutné tyto věci ještě dořešit. 
 
 

 

 

 



 
 
Kraj má na opravy a údržbu firmy – Správy a údržby silnic, ale obce již cestáře dávno nezaměstnávají, 
stavebního technika se zaměřením na dopravní stavby na zajištění řádné kontroly většina obcí 
nezajistí, technické prohlídky těchto staveb laickým pohledem nemá vůbec smysl dělat, takže tyto 
stavby, mimochodem namáhané každé jaro u základů vodou a nahoře rok co rok hustší dopravou, jaksi 
čekají na svůj osud.  
Technický stav mostů, zděděných z minulosti je velmi špatný. Mnoho těchto staveb bylo navrženo na 
zatížení koňským povozem a dnes se po nich prohánějí auta a traktory s čím dál větší hmotností. 
Dřívější starost státu o tyto malé mosty a mostky byla formální a jakékoli systematické kroky v této 
věci se neplánovaly. Pokud most stál, dělaly se formální prohlídky, minimální opravy. Pokud se 
zjistilo zásadní opotřebení, most se zboural a postavil znovu. Centrální plánování bylo pro tyto věci 
výhodou. Jenže právě původní, většinou kamenné nebo zděné mosty dnes opravit znamená skoro 
nadlidský výkon pro mnoho obcí. 
 
 
Původní kamenný oblouk  
mostku z 19.století musel být  
brutálně nahrazen ž.b. konstrukcí.  
Nejsou firmy, nejsou peníze a 
není vůle a čas. Výběrové řízení 
podle zákona o zadávání  
veřejných zakázek je ztrátou 
energie i času.  Strašice - oprava 
mostku jehož kamenná klenba  
se rozpadla a hrozila sesutím.  
Foto rok 2006. 
 
 
 
    Podpůrný program vlády či Krajů na rekonstrukce mostů a mostků v obcích možná nějak existuje, 
ale minimum odpovědných orgánů, zejména malých obcí má chuť se tím zabývat a podstoupit 
byrokratickou cestu zajištění peněz na projekty, inženýrské činnosti a stavbu, duševních sil na zajištění 
stavebního povolení podle nového stavebního zákona a invence na neuvěřitelné nesrozumitelnosti 
v novém znění zákona o zadávání veřejných zakázek. Zkrátka, až most vezme čas, voda nebo ďas, 
vyřeší se to jako havárie bez výběrových řízení, stavebně- technických obezliček a za dotace, které 
prostě na spadlý most někdo dát musí, protože v kase obce, která má roční rozpočet 600 000,- nikdy 
na takovouto akci peníze nebyly a nikdy nebudou. Jen je třeba se modlit, aby most nespadl s někým za 
jasného, slunečného dne. 
   Co s tímto stavem? Především by s tím měl něco udělat autor zákona o provozu na  pozemních  
komunikacích – tedy Ministerstvo dopravy. Je sice výhodné zbavit se odpovědnosti za most v Horní 
dolní, ale nařídit obci, že musí udržovat technický stav stavby, když na to prostě nemá, je poměrně 
neodpovědné. Šlo by například respektovat, že obcím budou sebrány místní komunikace, když na ně 
nemají peníze a budou z nich udělány Krajské komunikace třeba 5. třídy, ale Kraj se o ně prostě bude 
starat po finanční stránce. Lze samozřejmě také vložit tyto komunikace do soukromého vlastnictví a 
pak dát vlastníkům daňové prázdniny a daňové úlevy, pokud zlepší jejich technický stav za vlastní. 
Pak je ale nutné vysvětlit lidem, že se po vesnici jezdí po vesnických cestách za peníze a platí mýtné.  
Mnoho věcí je možných, jen jedna je nemožná: Dělat, že to všechno není vidět a že tento problém 
neexistuje. 
 
 
 
 
 
 

 



 
 
      Ani oprava mostů za provozu není jednoduchý problém. Zajištění náhradní cesty, zajištění 
dopravně inženýrských opatření, zajištění kvalitní stavební firmy a dalších dodavatelů není pro 
mnohdy laické vedení obce nejednoduchá věc. Známe ze života, že se některé mosty, které spravují 
firmy ze samých odborníků opravují dlouhé měsíce a dokonce i roky. Jak může obec, jejíž starosta je 
učitel, někdy fungující po večerech jako neuvolněný, který má na radnici dva důchodce za symbolický 
poplatek, zajistit opravu mostu kvalitně a v krátké době. Tato forma vlastnictví a odpovědnosti za 
vlastnictví je logický nesmysl a je nutné to změnit. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ekonomika výstavby a údržby mostů v obcích  
 
     Financování výstavby a oprav mostů je dalším poměrně zásadním problémem pro obce, zejména ty 
nejmenší. Postavit nový most po jeho odnesení povodní z vlastních peněz obce je neřešitelný problém. 
Samozřejmě, že lidi bydlící za potokem v obci nějaké ekonomické potíže nezajímají. Potřebují dovézt 
uhlí, zajet autem do garáže, obec musí zajistit přístup pro sanitní vůz a pro hasiče v případě potřeby, 
ale jaké zdroje financí vyčlenit na opravu nebo výstavbu mostu, který vzala velká voda?     
    Je asi pravda, že vyčlenit z rozpočtu Prahy na opravu Karlova mostu peníze je snažší než vyčlenit 
milion z rozpočtu obce s tisíci obyvateli na starý kamenný mostek o rozpětí 6 m, když jejich rozpočet 
je 7 milionů. Na mostě v Horní  Dolní, i kdyby byl starší než Karlův most, si nikdy nikdo nepostaví 
stánek s obrázky. I kdyby postavil, obec od něho nikdy nevybere tolik peněz  za 100 let, kolik vybere 

město Praha za jeden den na Karlově mostě. 
    Takže by zřejmě stálo za to, nějakou formou 
upravit rozpočtovou skladbu obcí a nějakou 
cestou upravit příjmy obcí s ohledem na tyto 
technické stavby, aby se o ně byly schopné 
starat tak, jak to vyžaduje důležitost staveb 
mostů. Na takovéto úvahy přeci máme 
Ministerstvo financí. Je možná pravda, že 
tomuto  
Rekonstruovaný most ve Strašicích po povodni  
roce 2002, opravený pomocí  státních dotací.  
 
 

 
 

 

 



 
Ministerstvu spíše vyhovuje po nějaké povodni jednorázově vydat několik stovek milionů korun na 
opravy z důvodů havárií, než ročně zajistit  příjmy obce na preventivní prohlídky a snížení rizik 
havárií mostů na místních komunikacích. 
Je pravda, že se například u tohoto mostu vědělo, že při větší povodni budou ohroženy jeho základy, 
ale preventivní oprava by stála několik milionů a v obci bylo vždy více důležitějších věcí, než oprava 
mostu. Navíc preventivní ochrana konkrétně tohoto mostu  byla nemožná, zejména z důvodu života 
v tomto potoce. Výskyt některých živočichů v toku pod tímto mostem je důležitější, než bezpečnost 
mostu pro provoz či zajištění dostupnosti do domů za tímto mostem. Částka na ochranu vranky obecné 
při preventivní opravě takovéhoto mostu je nezanedbatelnou položkou. Po povodni, kdy již nebyl most 
a ani vranka obecná, byla tato částka ušetřena. 
   Mnoho problémů mostů a mostků by bylo vyřešeno, kdyby rozpočtová skladba obecních rozpočtů 
umožnila při nesnížení komfortu v obcích, 
financovat  preventivní prohlídky a preventivní 
opravy. Funkcionáři malých obcí a pracovníci 
odpovědní za fungování obcí tyto problémy 
nevyřeší, ale mohou dodat zkušenosti, podklady 
pro konkrétní statistiky a zcela určitě informace, 
které by problémy mohly vyřešit. 
 
Cílem tohoto příspěvku není něco vyřešit a 
rozhodnout. Cílem je položit několik dotazů a 
témat, o kterých by se mělo na nějaké odpovědné 
úrovni přemýšlet. 
 
Neobnovený mostek pro pěší po povodni v roce 
1996. Padrťský potok - Strašice  

 
Ing. Nerad, Ing.Domanický, Ing. Arch. Soukup  
při konferenci. 
 
 
 
  
 
 
 

 
 
 
 
 
Inzerce: 
 
Prodej sáčků do všech typů vysavačů- František Zvoneček 
PRODEJNÍ DOBA- ÚTERÝ AŽ NED ĚLE OD 8 do 18 hodin 
 
 
 

 



 
 
 
JEŠTĚ NEVÍTE KAM DÁT LETOS  D ĚTI NA TÁBOR?  
 
Zkuste to s námi. Jsme tu právě pro Vás. 
„Pionýr“ . Jsme sdružení dětí a všech jejich přátel. Lidí, kteří se ve svém volném čase, zdarma chtějí 
věnovat dětem. Připravovat a organizovat nejen  pro ně, ale častokrát i pro širokou veřejnost , různé 
akce, soutěže,výstavy, výlety, tábory apod. Jsou to lidé, kteří mají patřičnou kvalifikaci, aby mohli 
nejen bavit, ale i pomáhat vychovávat Vaše děti. 
V současné době má naše místní Pionýrská skupina dva oddíly. Jsou to oddíl HVĚZDA , oddíl 
SVĚTLUŠKY A BOB ŘÍCI . 
 
Oddíl HVĚZDA  se schází pravidelně každou středu od 16,00 hod, a to s vedoucími p. Františkem 
Kubů nebo p. Simonou Havlovou a spoustou instruktorů. 
 
Oddíl SVĚTLUŠKY  vede p. Jaroslava Majerová a p. Petra Sládková, schází se každý pátek od 15,00 
hod v jejich klubovně v panelovém domě 561/II (u pošty) a oddíl BOBŘÍCI  vede  p. Petra Sládková  
a p. Jan Sládek a sraz  mají pravidelně jako Hvězda u brány kasáren, rovněž každou středu v 16,00 
hod. 
 
Naší Pionýrské skupině byla od OÚ Strašice přidělena klubovna v objektu bývalých kasáren, 
konkrétně v budově bývalé posádkové ošetřovny, která byla vyčleněna pro zájmové organizace a 
různá sdružení. Toto místo bych nazvala jako „Centrum volného času“. Klubovna dostala název          
„ U NETOPÝRA“. 
 
Takto probíhaly její úpravy:  

   
                               
                                                                           
Tábory PS Strašice se konají již po desetiletí na táborové základně BUJESILY , na řece 
Berounce. 
 
Ne jinak tomu bude i letos a tak Vás všechny zveme a doufáme, že právě LÉTO 2008 bude pro 
všechny to nejlepší.  
Takže pro zájemce ( i nečleny PS) o pobyt na tomto LPT jsou přihlášky k dispozici u vedoucích 
jednotlivých oddílů. Členům budou rozdány na schůzkách.  
Oddíl HVĚZDA pořádá v tomto roce dva běhy. I.běh je od 5.7.2008 do 19.7.2008 a můžete se 
s nimi vypravit do doby ledové a II.běh je od 19.7.2008 do 26.7.2008, určen bude spíše pro 
mladší děti, které zažijí spoustu dobrodružství a legrace s Brdskými pohádkami. 
Světlušky a Bobříci pořádají tábor bohužel až příští rok. 
 
 



 
 
 
Už teď Vás všechny předem zve oddíl HVĚZDA na putovní pohár Brdského střelce,  který se bude 
konat 17.5.2008 na „MUNIČÁKU“ 
 

V sobotu dne 17.5.2008 – pořádá pionýrský oddíl Hvězda Strašice, v areálu oddílové základny „Muničák“, 
otevřenou střeleckou soutěž o putovní cenu 

 
 

BRDSKÝ  STŘELEC 
 

 
Účast : Tříčlenná družstva v libovolném složení nebo jednotlivci ve věku od 6 let do ……… 
 
Soutěž : Družstev 
  Jednotlivců podle věkových kategorií 
  Jednotlivců bez rozdílu kategorií o putovní cenu 
 
 
Prezentace 17.5.2008  od  09.30 do 10.00 hodin 
 
Startovné  40,- Kč / účastník 
 
Zahájení  10.00 hodin 
 
Ukončení  okolo 14.00 – podle počtu účastníků 
 
 
Pro účastníky soutěže bude k dispozici čaj a v poledne něco dobrého k obědu. Drobné občerstvení bude 
možno zakoupit po celou dobu soutěže v prodejním koutku. 
 
K hojné účasti zve PO Hvězda    
       Akce je částečně dotována MŠMT 

Světlušky a Bobříci 
Žádná všední schůzka není nudná. Přijďte se podívat. 
Světlušky se věnují většinou vyrábění různých dekorativních  
předmětů, doplňků a nebo ručním pracím. Je to dívčí oddíl pro           
ta děvčata, která se chtějí naučit spoustu nových věcí. Vyrábíme 
obrázky s ubrouskovou technikou, batikujeme , savujeme, malujeme 
na hedvábí, modelujeme, nebo třeba drátkujeme. Rádi se pro inspiraci 
rozjedeme i na lecjakou výstavu. 
Dokonce máme jednu výstavu vlastní , která probíhá od 22.4.2008      
v galerii strašické lékárny, kde vystavujeme své výrobky, na které 
jsme patřičně pyšné.  
Prostě pořád je co se učit. Můžete to s námi zkusit. 
Přijďte mezi nás každý pátek od 15,00 hod v panelovém domě 561/II 
za poštou. 
Tábor na Bujesilech se nám sice letos nepodařilo zorganizovat, ale už se pracuje na LPT 2009. 
 
Bobříci jsou smíšený oddíl. Kluci a holky se tu naučí sžít se s přírodou, v přírodě přežít  
a přírodě pomáhat. Věnujeme se turistice, zálesáctví, naše schůzky jsou také protkané různými 
soutěžemi, hrami a sportovními kláními. Rádi se účastníme i soutěží, které pořádají jiné pionýrské 
oddíly, či skupiny. Na poslední schůzce jsme se dali do úklidu okolí a začali jsme sběrem odpadků     
v  blízkosti našich obydlí.  Jenom škoda, že si ostatní neváží cizí práce. Po pár dnech to totiž bude 
vypadat, jako bychom nic neudělali. 



 
               

   
No a  „po práci legraci“, jak se říká, a tak jsme si šli zastřílet foukačkou a z praku do lesa a také          
si zasoutěžit . Bylo to prima jarní odpoledne.  
Kdo by měl chuť a spoustu elánu, může se přidat i k nám. Scházíme se ve středu v 16,00 hod u hlavní 
brány bývalých kasáren.  
Těšíme se na všechny holky a kluky od 6ti let, co rády soutěží a chtějí zažít legraci a dobrodružství. 
 

                                                           Petra Sládková 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Mnohým nám už stříbro                                        
kvete ve vlasech 
a rychlou chůzí krátí se nám dech, 
přítelem věrným  
stala se nám hůl 
a přesto- 
věříme stále zázrakům, 
že ta co s kosou za zády nám chodí 
ze sedla života 
nás ještě nevyhodí. 
 
V kloubech nám už skřípe, 
o zádech raději nemluvím, 
a když cukr změří tobě 
tak se cítíš jako by jsi snědla blín. 
 
Svátek matek slavit chceme, 
rády si však vzpomeneme, 
když neříkali nám babičko, 
ale Jirko, Maruš, Aničko. 
 
Scházíme se dvakrát ročně 
při té naší kapele, 
co nám hraje milé tóny 
až to srdce zahřeje. 
Bývá také tombola, 
těžko člověk odolá, 
ruce se nám někdy třesou, 
když nám výhru ke stolu nesou. 
 
 
 
 

 
Na jaře my vyhlížíme, 
kdy už ten sníh opadne 
a sluníčko ještě slabé 
pár kyti ček vytáhne. 
A pak přijde vnučka, vnuk, 
pár těch kvítků přinese 
a poví- babičko přivoň si ! 
 
Je hezké míti rád, 
je krásné milovat 
nejlepší ale je  
pár dobrých přátel mít, 
co podají ti ruku, 
když nevíš kudy kam 
a řeknou- nebreč, 
zítra je zase den 
a ty přivítáš ho s úsměvem. 
 
A proto 
užívejme života 
dokud nohy chodí, 
a ruka co vnoučata hladí 
chladem nezastudí. 
 
Těšme se už na podzim, 
pak přijde Mikuláš 
a my všichni jak jsme tady 
sejdeme se zas 
 
                                Marta Senčáková 
 
 



 
 
 
 
 

 
 
 

Zahrádkáři hodnotili: 
 
 Dne 5. dubna 2008 se sešlo 53 členů, rodinných příslušníků a delegace ZO- ČZS ze Zaječova,         aby 
zhodnotili svoji činnost za rok 2007. 
 Rok 2007 nebyl z hlediska klimatických podmínek zahrádkářům moc příznivý. Mírná zima, málo 
sněhových a dešťových srážek, způsobilo snížení spodní hladiny vody. Brzký nástup jara- tepla ovlivnilo 
urychlení vegetace, hlavně rozkvět ovocných stromů. Pospíšili si i „Ledoví muži“. Přišlo několik pozdních 
přízemních mrazíků- květen až -4-6°C, hlavně v mrazové kotlině konkrétně ve Strašicích na Huti ( Benátky). 
Květy pomrzly, což ovlivnilo celkovou úrodu jablek. 
 Rovněž vlhké, teplé počasí umožnilo přežit ( nevymrzly) zimu škůdcům, hlavně slimákům a došlo      i 
k rozvoji různých druhů plísní drobného ovoce ( angrešt). 
  I letošní úrodu může ovlivnit současné počasí, ale hlavně nedostatek včelstev, které zlikvidoval roztoč 
Varroa= nedostatek nutných opylovačů. Z tohoto pohledu bude nutno věnovat stále větší péči jednak výběru 
při nákupu stromků, tzv. tolerantním odrůdám, případně odrůdám samosprašným,         a jejich chemické 
ochraně. 
 Velmi kladně bylo hodnoceno zabezpečení a zmoštování ovoce, zajištění zdravé bramborové sadby    a 
zájezd do Čimelic na výstavu květin. 
  Cílem celé VČS bylo si v přátelském posezení při hudbě popovídat, vyměnit zkušenosti a společně při 
hudbě pana Elicara zazpívat a zatancovat. 
 ČZS Strašice dosahuje dlouhodobě dobrých výsledků a hodnocení, což je dokladem, že i letos bylo uděleno 
Republikovou radou ČZS nejvyšší vyznamenání  „ Zlatá medaile“ předsedovi ZO-ČSZ panu Vaňkovi za 
zásluhy o rozvoj zahrádkářství.  
 Setkání zahrádkářů bylo úspěšné, a lze říci, že tato organizace obohacuje nejen život svých 78 členů, ale i 
celé obce. Patří rozhodně dík i dobré součinnosti s Obecním úřadem. 
                                                                   
 
                                                                                                               Vaněk Jan 
                                                                                                                Předseda ZO-ČZS 
 

 
 
Inzerce: 
 
 
 
 

                        Zámečnictví DUO DEZORT s.r.o 
    
        Přijme dva zaměstnance  na pozici- zámečník ( svářeč). 
                                 Nevyučené zaškolíme. 
                      Kontakt: 602 119 835 
                                       371 793 109 
 

 
 



Muzeum Dr. Bohuslava Horáka v Rokycanech pořádá 
v sobotu 17.5. 2008 od 9:00 do 18:00 hod. 

 

17.HAMERNICKÝ DEN 
 

na vodním hamru Dobřív 
 
 
 

 

 
 
Po celý den: 
Předvádění práce na unikátním historickém zařízení 
vodního hamru. 
Soutěž učňů kovářského řemesla „Dobřívský cvoček“ -  
kategorie volné tvorby, kování hřebíků. 
Ukázky kovářských prací spolu s výstavou a prodejem 
kovářských výrobků. 
Prezentace firem. 
 

 
 
Program: 
  9:00 Zahájení Hamernického dne, zahájení soutěže „Dobřívský cvoček“ 
  9:30 Zlatý grál - dětská skupina historického šermu z Tachova 
10:00 Jiskra - taneční krojovaný soubor z Plzně 
10:45 Harcíři - skupina historického šermu z Rokycan a Aldasa – skupina orientálního tance 
12:00 Gloria - skupina historického šermu a tance z Plzně 
13:30 Zlatý grál - dětská skupina historického šermu z Tachova 
14:00 Jiskra - taneční krojovaný soubor z Plzně 
15:00 Ukončení soutěže „Dobřívský cvoček“ 
15:05 Harcíři - skupina historického šermu z Rokycan a Aldasa – skupina orientálního tance 
16:00 Vyhlášení výsledků soutěže „Dobřívský cvoček“ 
16.30 Gloria - skupina historického šermu a tance z Plzně 
 
Doprovodný program pro děti: 
Loutkové divadlo Brtník a Terakoťané z Hořovic 
Skautský den - připravil Junák středisko RARÁŠEK Rokycany 
- během celého dne si mohou děti vyzkoušet nejrůznější skautské dovednosti. 
 
Vstupné: Dospělí 50 Kč; děti 6 - 15 let 25 Kč; děti do 6 let a ZTP zdarma. 
Občerstvení je zajištěno po celý den. 
 
Jízdní řád vlaku Hamernický expres - historický vůz M 131.1386 
odjezd z Rokycan 8.16, 9.48, 12.31, 15.32 
odjezd z Mirošova 9.12, 11.30, 15.00, 16.31 
Z Mirošova do Dobříva návazná autobusová doprava        
historickým autobusem Škoda RTO Lux. 
 

 


